

# P2P DISPATCH

PATHWAYS TO PROSPERITY eBULLETIN

## Call for Nominations: Developing an Evidence Base and Sharing Settlement and Integration Practices that Work (DEB)

**Deadline for Submissions Extended: January 15, 2024**

A new Call for Nominations of Promising Practices is now open and we are seeking nominations of promising practices from a variety of parties involved in the settlement and integration of immigrants and refugees in Canada.

Promising practices are innovative practices that have evidence of their effectiveness and that have the potential for others to replicate them. Our approach focuses not only on identifying truly promising practices, but on analyzing and sharing key features that can be used by others to develop or improve their own practices. Practices do not have to be IRCC funded to be nominated, and we encourage self-nominations. Practices must be able to demonstrate their effectiveness through an external evaluation or within-organization measurement of outcomes that can be shared. The deadline for submissions is January 15, 2024.

Promising practices in this round of nominations should focus on one (or more) of the following areas:

- Supporting safe, affordable, and suitable housing for newcomers
- Mental health supports for newcomers
- Promoting financial literacy and security for newcomers
- Language training for newcomers
- Employer engagement, including by settlement agencies, LIPs, and RIF
- Practices in LGBTQIA+ settlement services

[More Information](#)

## Pathways to Prosperity 2023 National Conference Hits All-Time High

**More than 1000 participants gathered in person and virtually at the P2P 2023 National Conference**

**PowerPoint presentations from the conference are now posted on the virtual conference platform. Recordings will be available soon.**

On November 20-22, 2023, the Pathways to Prosperity Partnership held its 11<sup>th</sup> Annual National Conference – **Exploring Innovation in Immigration and Settlement in Canada: Challenges and Opportunities of New Geographies, Modes, and Levels of Immigration**. More than 700 service providers, LIPs and RIF, government representatives, researchers, and other interested parties from across the country were in attendance in person, with an additional 350 attending virtually.

### Feedback on the Conference

The feedback received on both the main P2P National

Pathways to Prosperity  
Wishes You

Happy  
New Year

2024

Wishing You  
Joy, Peace, & Health

## Call for Nominations

Developing an Evidence Base and Sharing Settlement and Integration Practices that Work

Submission Deadline  
15 January 2024

### Areas of Practice

- Supporting safe, affordable, and suitable housing for newcomers
- Mental health supports for newcomers
- Promoting financial literacy and security for newcomers
- Language training for newcomers
- Employer engagement, including by settlement agencies, LIPs, and RIF
- Practices in LGBTQIA+ settlement services

For more information on the nomination process and to submit a nomination, [click here](#).

Conference and on the P2P Conference for Local Immigration Partnerships and Réseaux en immigration francophone is overwhelmingly positive. Overall ratings of the events ranged from 5.6 to 5.8 on a 7-point scale, with attendees especially appreciating the diversity of sessions and formats, and the special guest speakers. When asked if they would attend future Pathways to Prosperity Conferences, the response from attendees was a definitive YES. It was also clear that the hybrid format was highly valued by those who could not attend in person, and will continue to attract future attendance.

#### Comments included:

- Best P2P Conference yet. The sessions, including keynotes, workshops, roundtables, and addresses were all excellent. The poster session was great this year with lots of interest. I really enjoyed the friendliness of the conference and how you were intentionally inclusive. P2P is a leader in the sector.
- Great line up and variety of speakers, from government to front-line service providers, scholars/researchers and writers. This brings a wider perspective and helps connect social realities with policy making and issues faced by immigrants. Thank you!
- Its my first time of attending the conference and I will attend again and again. There were so many information I got directly from the source.
- Great organization of the conference and was extremely helpful for connecting with others in the sector and learning more about the many iterations of supporting newcomers in Canada.
- Thank you for hosting the two days and all the work that went into it. In total honesty I was hesitant to take time away during CFP and my heavy workload but I am so glad I did. The two days left me excited and wanting more as well as with new ideas for partnerships.
- Thank you P2P. We cannot afford to send all our staff in person so virtual makes us feel like we are still included.

#### Poster Awards and Gamification

To see this year's poster awards and gamification winners, [click here](#).

#### Thank you

We would like to thank all special guests, presenters, chairs, and facilitators who worked so hard to ensure that the conference was a success. We also thank the conference [planning committees](#) for organizing an amazing 3-day set of activities.

We would like to thank the [25 exhibitors](#) and we thank our [sponsors for their support](#): Calgary Catholic Immigration Society; COPA National; Diversity Institute; Future Skills Centre; New Canadians; Pre Arrival Canada Program – YMCA of Greater Toronto; Stepped Care Solutions – Wellness Together Canada; Windmill Microlending; and World Education Services.

Of course, the conference would not have been possible without the generous support of our main funder – Immigration, Refugees, and Citizenship Canada (IRCC).

#### Conference PowerPoints and Recordings, Posters and Exhibitors

PowerPoint presentations from the plenary sessions, workshops, and roundtables, where available, [are now posted on the virtual platform](#), which remains open to all registered attendees. All posters and exhibitor booths are also available on the platform. Recordings from the plenaries, keynotes and special addresses, and virtual sessions will be available soon.

[Conference Report](#)

[Login - Conference Platform](#)

### Access the Virtual Conference Platform


**PowerPoints**  
PowerPoint presentations from the plenary sessions, workshops, and roundtables



**Recordings**  
Recordings from the plenaries, keynotes & special addresses, & virtual sessions will be available soon



**Posters**  
PDF versions of 50 poster presentations from the conference



**Explore**  
Explore other features of the virtual platform including Exhibit Hall and Networking




**LOGIN HERE**

## PATHWAYS TO PROSPERITY 2024 NATIONAL CONFERENCE



**HYATT REGENCY HOTEL VANCOUVER**  
25-27 NOVEMBER 2024

 Share This Email

 Share This Email

 Share This Email

# LA DÉPÊCHE VVP

BULLETIN ÉLECTRONIQUE DE VOIES VERS LA PROSPÉRITÉ

## Appel à nominations : Base de données probantes et partage des pratiques d'établissement et d'intégration qui fonctionnent (DBDP)

**La date limite de soumission est prolongée :  
15 janvier 2024**

Un nouvel appel à nominations de pratiques prometteuses est maintenant ouvert et nous recherchons des nominations de pratiques prometteuses de la part de diverses parties impliquées dans l'établissement et l'intégration des immigrants et des réfugiés au Canada.

Les pratiques prometteuses sont des pratiques innovantes dont l'efficacité a été démontrée et qui ont le potentiel d'être reproduites par d'autres. Notre approche vise non seulement à identifier les pratiques réellement prometteuses, mais aussi à analyser et à partager les caractéristiques clés qui peuvent être utilisées par d'autres pour développer ou améliorer leurs propres pratiques. Il n'est pas nécessaire que les pratiques soient financées par IRCC pour être proposées, et nous encourageons les candidatures spontanées. Les pratiques doivent pouvoir démontrer leur efficacité par le biais d'une évaluation externe ou d'une mesure des résultats au sein de l'organisation qui peut être partagée. La date limite de mise en nomination est le 15 janvier 2024.

Les pratiques prometteuses dans ce cycle de nominations devraient se concentrer sur un (ou plusieurs) des domaines suivants:

- Appuyer le logement sécuritaire, abordable et convenable pour les nouveaux arrivants
- Appuis à la santé mentale des nouveaux arrivants
- Promotion de l'éducation et de la sécurité financières pour les nouveaux arrivants
- Formation linguistique pour les nouveaux arrivants
- Engagement des employeurs, y compris par les organismes d'aide à l'établissement, les PLI et les RIF
- Pratiques dans les services d'établissement pour les personnes LGBTQIA+

[Plus d'informations](#)

## La conférence nationale de Voies vers la prospérité atteint un niveau record d'inscription

**Plus de 1000 participants se sont réunis en personne et virtuellement lors de la conférence nationale 2023 de Voies vers la prospérité**

**Les présentations PowerPoint de la conférence sont maintenant affichées sur la plateforme de la conférence virtuelle. Les enregistrements seront bientôt disponibles.**

Du 20 au 22 novembre 2023, le Partenariat Voies vers la prospérité a tenu sa 11e conférence nationale annuelle -

Voies vers la Prospérité  
vous souhaite

Une bonne  
année  
2024

Voies vers la Prospérité  
vous souhaite  
Joie, paix et santé

## Appel à nominations

Développer une base de données probantes et partager des pratiques d'établissement et d'intégration qui fonctionnent

Date limite  
15 janvier 2024

### Champs de pratique

- Appuyer le logement sécuritaire, abordable et convenable pour les nouveaux arrivants
- Appuis à la santé mentale des nouveaux arrivants
- Promotion de l'éducation et de la sécurité financières pour les nouveaux arrivants
- Formation linguistique pour les nouveaux arrivants
- Engagement des employeurs, y compris par les organismes d'aide à l'établissement, les PLI et les RIF
- Pratiques dans les services d'établissement pour les personnes LGBTQIA+

Pour plus d'information sur le processus de nomination et pour proposer une nomination, cliquez ici

Explorer l'innovation en matière d'immigration et d'établissement au Canada : défis et opportunités des nouvelles géographies, des nouveaux modes et niveaux d'immigration. Plus de 700 fournisseurs de services, PLI et RIF, représentants gouvernementaux, chercheurs et autres parties intéressées de tout le pays étaient présents en personne, et 350 autres ont assisté virtuellement à la conférence.

### Commentaires sur la conférence

Les commentaires reçus sur la conférence nationale principale de VVP et sur la conférence de VVP pour les Partenariats locaux d'immigration et les Réseaux en immigration francophone sont extrêmement positifs.

Les participants ont particulièrement apprécié la diversité des séances et des formats, ainsi que les conférenciers invités. Lorsqu'on leur a demandé s'ils participeraient aux prochaines conférences de Voies vers la prospérité, la réponse des participants a été un OUI catégorique. Il est également clair que le format hybride a été très apprécié par ceux qui n'ont pas pu se déplacer, et qu'il continuera d'attirer les participants.

### Voici quelques exemples de commentaires :

- La meilleure conférence P2P à ce jour. Les séances, y compris les discours, les ateliers, les tables rondes et les allocutions, étaient toutes excellentes. La séance d'affiches a été excellente cette année et a suscité beaucoup d'intérêt. J'ai vraiment apprécié la convivialité de la conférence et la façon dont vous avez délibérément été inclusifs. VVP est un leader dans le secteur.
- Le programme est excellent et les intervenants sont variés, du gouvernement aux prestataires de services de première ligne, en passant par les universitaires, les chercheurs et les écrivains. Cela apporte une perspective plus large et aide à relier les réalités sociales à l'élaboration des politiques et aux problèmes rencontrés par les immigrants. Je vous remercie!
- C'est la première fois que je participe à la conférence et j'y reviendrai encore et encore. J'ai obtenu tellement d'informations directement à la source.
- Fantastique organisation de cette conférence. Ça aide beaucoup d'être en contact avec les autres acteurs du secteur et d'en apprendre plus des nombreuses pratiques appuyant les nouveaux arrivants au Canada.
- Je vous remercie d'avoir organisé ces deux journées et de tout le travail que cela a représenté. En toute honnêteté, j'hésitais à m'absenter pendant la période de l'ADP et de ma lourde charge de travail, mais je suis ravie de l'avoir fait. Ces deux jours m'ont laissée enthousiaste et désireuse d'en savoir plus, ainsi qu'avec de nouvelles idées de partenariats.
- Merci VVP. Nous n'avons pas les moyens d'envoyer tout notre personnel en personne et le virtuel nous donne l'impression d'être inclus.

### Prix des meilleures affiches et Prix de ludification

Pour voir les Prix des meilleures affiches et les gagnants de la ludification de cette année, [cliquez ici](#).

### Remerciements

Nous tenons à remercier tous les invités spéciaux, les présentateurs, les présidents et les animateurs qui ont travaillé d'arrache-pied pour assurer la réussite de la conférence. Nous remercions également [les comités de planification](#) de la conférence pour avoir organisé un ensemble d'activités extraordinaires sur trois jours.

Nous tenons à remercier les [25 exposants](#) et nos [commanditaires pour leur soutien](#) : Calgary Catholic Immigration Society; Centre des Compétences futures; COPA National; Diversity Institute; Le Moulin Microcrédits; New Canadians; Pre Arrival Canada Program – YMCA of Greater Toronto; Stepped Care Solutions – Espace Mieux-être Canada; et World Education Services.

### Accéder à la plateforme virtuelle de la Conférence

#### Présentations PowerPoint

Présentations PowerPoint des séances plénières, ateliers et tables rondes



#### Enregistrements

Les enregistrements des séances plénières, des discours principaux et spéciaux et des séances virtuelles seront bientôt disponibles



#### Affiches

Versions PDF de 50 présentations d'affiches de la conférence



#### Explorez

Explorez les autres fonctionnalités de la plateforme virtuelle, y compris la salle d'exposition et le réseautage



**CONNECTEZ-VOUS ICI**



Partager cet e-mail

Partager cet e-mail

Bien entendu, la conférence n'aurait pas été possible sans le soutien généreux de notre principal bailleur de fonds, Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada (IRCC).

[in](#) Partager cet e-mail

### PowerPoints et enregistrements de la conférence, affiches et exposants

Les présentations PowerPoint des séances plénières, des ateliers et des tables rondes, lorsqu'elles sont disponibles, [sont maintenant affichées sur la plateforme virtuelle](#), qui reste ouverte à tous les participants inscrits. Toutes les affiches et les stands des exposants sont également disponibles sur la plateforme. Les enregistrements des plénières, des discours des orateurs invités et des séances virtuelles seront bientôt disponibles.

[Rapport de la conférence](#)

[Rejoindre - plateforme virtuelle](#)

Contact us and follow us on social media / Contactez-nous et suivez-nous sur les médias sociaux



Funded by:

Financé par :



Immigration, Refugees and Citizenship Canada

Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada

Pathways to Prosperity Partnership | c/o, University of Western Ontario, London, N6A 5C2  
Canada

[Unsubscribe wci@uwo.ca](#)

[Update Profile](#) | [Constant Contact Data Notice](#)

Sent by info@p2pcanada.ca powered by



Try email marketing for free today!